

PRESS RELEASE

COP28 Presidency Co-Hosts Global Dialogue in Abu Dhabi to focus on accelerating the energy transition ahead of COP28

- The COP28 Presidency co-hosted second Global Dialogue series with the United Nations Framework Convention on Climate Change (UNFCCC) at Abu Dhabi Global Market.
- Global Dialogue is largest UNFCCC event in Abu Dhabi to date, with representatives from 140 governments attending.
- The action-oriented Dialogue, which focused on accelerating energy transition in transportation systems, led to production of report, which will form the foundation for upcoming negotiations on the energy transition and mitigation at COP28 in Dubai.
- “A sustainable transport sector is central to our shared success in keeping 1.5°C within reach,” COP28 CEO Adnan Z Amin tells delegates at event.
- To achieve long-term temperature goals of the Paris Agreement, “transport would need an accelerated electrification and associated deployment of charging infrastructure in the coming decades,” COP28 CEO says.

Abu Dhabi, 17 October 2023: The COP28 Presidency has co-hosted the second Global Dialogue series with the United Nations Framework Convention on Climate Change (UNFCCC) in Abu Dhabi, gathering policymakers, representatives, and experts from 140 governments, as well as participants from the private sector.

The Global Dialogue, held in Abu Dhabi Global Market from 15-17 October, is the largest UNFCCC mandated event held in the emirate to date, and focused on accelerating the energy transition and decarbonization of the transportation sector.

Those attending, including COP28 Chief Executive Officer Adnan Z Amin, drove technical alignment and produced a report that will help jumpstart upcoming discussions at Pre-COP from 30-31 October, where up to 100 ministers will discuss key priorities in Abu Dhabi for COP28.

Attendees agreed that decarbonizing the transportation system will make a significant contribution to a just and equitable energy transition, and will boost economic diversification by creating green jobs and invigorating industries in developing countries.

Solutions discussed for decarbonizing transportation included the deployment and shift to collective and non-motorized transportation models, energy and resource efficiency in the transportation sector, vehicle electrification, and the adoption of low- or zero-carbon fuels.

A sustainable transport sector is central to our shared success in keeping 1.5°C within reach,” Mr. Amin said at the event. According to the IPCC’s sixth assessment report, the transport sector emits 8.7Gt per year, representing roughly 23 percent of global emissions, he said, so “transport would need an accelerated electrification and associated deployment of charging infrastructure in the coming decades.”

By 2050 electric vehicles would have to account for “80 percent of all road transport activity,” he added.

The report produced from the Dialogue details Parties’ and expert views on effective pathways to decarbonize the transportation sector in line with efforts to limit the global temperature increase to 1.5°C. Negotiators will now take forward the report to inform COP28 outcomes on mitigation.

The Global Dialogue is a series of discussions under the Sharm El-Sheik Mitigation Ambition and Implementation Work Program and a pivotal gathering to accelerate the implementation of climate change mitigation efforts.

The event also coincided with the World Investment Forum, taking place in Abu Dhabi from 16-20 October. Hosted by the United Nations Conference on Trade and Development (UNCTD), the biennial gathering of more than 6,000 investment stakeholders from 160 countries aims to devise strategies and solutions for global investment and development challenges.

‘Fixing climate finance’ is one of four key pillars of the COP28 Presidency’s Action Agenda. The Presidency is asking governments, international financial organizations, and the private sector to deliver tangible solutions on climate finance, including delivering the \$100 billion a year pledge, the GCF replenishment and Early Loss and Damage pledges.

The COP28 Presidency continues to work to rally the world behind an ambitious and comprehensive climate agenda to provide a robust response to the Global Stocktake and keep 1.5 degrees within reach.

The pillars of the COP28 Action Agenda are: fast tracking a just, orderly, and well-managed energy transition, fixing climate finance, focusing on people, lives and livelihoods, and underscoring everything with full inclusivity.

- ENDS-

Notes to Editors:

- COP28 UAE will take place at Expo City Dubai from November 30-December 12, 2023. The Conference is expected to convene over 70,000 participants, including heads of state, government officials, international industry leaders, private sector representatives, academics, experts, youth, and non-state actors.
- As mandated by the Paris Climate Agreement, COP28 UAE will deliver the first ever Global Stocktake – a comprehensive evaluation of progress against climate goals.

- The UAE will lead a process for all parties to agree upon a clear roadmap to accelerate progress through a pragmatic global energy transition and a “leave no one behind” approach to inclusive climate action.

ضمن الاستعدادات الجارية لمؤتمر الأطراف COP28

رئاسة COP28 تشارك في استضافة فعاليات "الحوار العالمي" في أبوظبي لبحث سبل تسريع الانتقال المنشود في قطاع الطاقة

- رئاسة COP28 تشارك في استضافة فعاليات "الحوار العالمي الثاني" بالتعاون مع الأمانة العامة لاتفاقية الأمم المتحدة الإطارية بشأن تغير المناخ
 - الفعالية التي أقيمت في سوق أبوظبي العالمي هي أكبر حدث تنظمه اتفاقية الأمم المتحدة الإطارية بشأن تغير المناخ في دولة الإمارات قبيل COP28، بمشاركة ممثلين عن 140 حكومة من أنحاء العالم
 - الحوار العالمي ركز على اتخاذ إجراءات ملموسة لتسريع تحقيق انتقال منظم ومسؤول وعادل ومنطقي للطاقة في منظومة النقل، والتقارير الصادر عنه يهدف للمساهمة في وضع الأساس للمفاوضات التي يشهدها COP28 حول الانتقال المطلوب في قطاع الطاقة، وموضوع التخفيف
- الرئيس التنفيذي لـ COP28:
- الاستدامة في قطاع النقل عامل رئيسي لنجاح العمل الجماعي الهادف للحفاظ على إمكانية تحقيق هدف 1.5 درجة مئوية
 - قطاع النقل يحتاج إلى تسريع الانتقال إلى استخدام الكهرباء في تشغيل عملياته وتطوير البنية التحتية اللازمة لذلك خلال العقود القادمة لتحقيق الأهداف بعيدة المدى الخاصة بتفادي ارتفاع درجات الحرارة والمدرجة ضمن بنود اتفاق باريس

أبوظبي 17 أكتوبر 2023: شاركت رئاسة مؤتمر الأطراف COP28 مع الأمانة العامة لاتفاقية الأمم المتحدة الإطارية بشأن تغير المناخ في استضافة فعاليات "الحوار العالمي الثاني"، في أبوظبي في الفترة من 15 إلى 17 أكتوبر الجاري، وهو أكبر فعالية تنظمها اتفاقية الأمم المتحدة الإطارية بشأن تغير المناخ في دولة الإمارات قبيل انطلاق المؤتمر.

وركز الحوار على سبل تسريع انتقال منظم ومسؤول وعادل ومنطقي في قطاع الطاقة، وخفض الانبعاثات من قطاع النقل، بمشاركة عدد من صنّاع السياسات، وخبراء وممثلين عن 140 حكومة من أنحاء العالم، بالإضافة إلى مشاركين من القطاع الخاص.

وشارك عدنان أمين الرئيس التنفيذي لمؤتمر الأطراف COP28 في مناقشات الحوار التي سعت للتوصل إلى توافق على الجوانب التقنية للموضوعات المطروحة، وتقديم تقرير يسهم في بدء المناقشات المقرر عقدها خلال الاجتماعات الوزارية التمهيدية لـ COP28 يومي 30 و31 أكتوبر الجاري في أبوظبي، حيث سيناقش نحو 100 وزير من أنحاء العالم الأولويات الرئيسية للمؤتمر.

وأكد المشاركون في الحوار أن خفض انبعاثات منظومة النقل سيسهم بشكل كبير في تحقيق انتقال منظم ومسؤول وعادل ومنطقي في قطاع الطاقة، ويعزز التنوع الاقتصادي من خلال خلق وظائف خضراء ومستدامة، وتعزيز وتنشيط دور القطاعات الصناعية في الدول النامية.

وتضمنت الحلول المقترحة التي تمت مناقشتها لخفض انبعاثات منظومة النقل، الانتقال إلى وسائل النقل الجماعية وغير الآلية ونشرها، وتحسين كفاءة الطاقة والموارد في قطاع النقل، واستخدام المركبات الكهربائية، والاعتماد على الوقود منخفض الانبعاثات أو الخالي من الكربون.

وفي هذا السياق، قال عدنان أمين إن قطاع النقل المستدام يشكل عاملاً رئيسياً لنجاح العمل الجماعي الهادف إلى الحفاظ على إمكانية تقادي تجاوز الارتفاع في درجة حرارة الأرض مستوى 1.5 درجة مئوية، مشيراً إلى أن تقرير التقييم السادس الصادر عن الهيئة الحكومية الدولية المعنية بتغير المناخ أوضح أن هذا القطاع يتسبب في إنتاج 8.7 غيغا طن من الانبعاثات سنوياً، وهو ما يمثل حوالي 23% من الانبعاثات العالمية.

وأكد أمين أن قطاع النقل يحتاج إلى تسريع الانتقال إلى الاعتماد على الكهرباء في تشغيل عملياته، ونشر البنية التحتية اللازمة لذلك خلال العقود القادمة، ولفت إلى أنه بحلول عام 2050 يجب أن تشكل السيارات الكهربائية 80% من جميع وسائل النقل البري.

واستعرض التقرير الصادر عن "الحوار العالمي" آراء الأطراف والخبراء بشأن المسارات اللازمة والفعّالة لخفض الانبعاثات من قطاع النقل لتتماشى مع الجهود الرامية إلى الحفاظ على إمكانية تحقيق هدف 1.5 درجة مئوية، حيث سيستخدم المفاوضون هذا التقرير لتوجيه النتائج والمخرجات المنشودة في موضوع التخفيف خلال COP28.

جدير بالذكر أن "الحوار العالمي" هو سلسلة من المناقشات التي تعقد في إطار برنامج عمل التخفيف، وخطة شرم الشيخ للتنفيذ، وهو تجمع يركز على بحث سبل تسريع وتعزيز جهود التخفيف من الانبعاثات، وتعقد النسخة الثانية منه بالتزامن مع منتدى الاستثمار العالمي الذي يُقام في أبوظبي في الفترة من 16 إلى 20 أكتوبر الجاري، وتنظمه الأمانة العامة لمؤتمر الأمم المتحدة للتجارة والتنمية كل عامين، حيث يهدف إلى وضع استراتيجيات وإيجاد حلول لمعالجة تحديات الاستثمار والتنمية عالمياً، ويضم أكثر من 6000 من الأطراف المعنية بمجال الاستثمار في 160 دولة.

ويمثل بند تطوير آليات التمويل المناخي إحدى الركائز الرئيسية لخطة عمل رئاسة COP28، التي تدعو الحكومات ومنظمات التمويل الدولية والقطاع الخاص إلى تقديم حلول ملموسة وفعّالة لتوفير مزيد من التمويل المناخي بما في ذلك وفاء الدول المانحة بالتزامها بتقديم 100 مليار دولار من التمويل المناخي سنوياً، وتجديد موارد صندوق المناخ الأخضر، وتفعيل صندوق معالجة الخسائر والأضرار، وتقديم تعهدات مبكرة لتمويله.

وتواصل رئاسة المؤتمر COP28 مساعيها لحشد جهود كافة الأطراف لدعم خطة عملها الطموحة والشاملة التي تهدف إلى تقديم استجابة حاسمة للحصيلة العالمية، والحفاظ على إمكانية تحقيق هدف 1.5 درجة مئوية.

وتستند هذه الخطة إلى أربع ركائز هي تسريع تحقيق انتقال منظم ومسؤول وعادل ومنطقي في قطاع الطاقة، وتطوير آليات التمويل المناخي، وحماية البشر والطبيعة وتحسين الحياة وسُبل العيش، واحتواء الجميع بشكل تام في منظومة عمل المؤتمر.

-انتهى-

لجميع استفسارات وسائل الإعلام وطلبات إجراء المقابلات، يرجى التواصل عبر عنوان البريد الإلكتروني:

media@cop28.com

كما يمكنكم الاطلاع على آخر التحديثات بشأن مؤتمر الأطراف COP28 عبر موقع تويتر (@COP28_UAE) واستخدام الصور ومقاطع الفيديو عبر موقع فليكر (COP28UAE)، ولمزيد من المعلومات يرجى زيارة الموقع الإلكتروني لمؤتمر الأطراف COP28:

نُبذة عن مؤتمر الأطراف COP28 الذي تستضيفه دولة الإمارات:

- تستضيف دولة الإمارات مؤتمر الأطراف COP28، في مدينة إكسبو دبي، في الفترة من 30 نوفمبر إلى 12 ديسمبر 2023. ومن المتوقع أن يشارك في المؤتمر أكثر من 70,000 شخص، بمن فيهم رؤساء دول ومسؤولون حكوميون وعدد من قادة القطاعات الصناعية الدولية وممثلي القطاع الخاص والمجتمع الأكاديمي والخبراء والشباب، والمجتمع المدني، والسكان الأصليين، والجهات الفاعلة غير الحكومية.
- بحسب بنود اتفاق باريس للمناخ، سيشهد مؤتمر الأطراف COP28 نتائج أول حصيلة عالمية لتقييم التقدم المُحرز في تنفيذ أهداف الاتفاق وتوسيع رئاسة المؤتمر إلى تقديم استجابة شاملة وحاسمة للحصيلة تساهم في إعادة العالم إلى المسار الصحيح للعمل المناخي.
- ستقود دولة الإمارات عملية تهدف إلى التوصل لتوافق بين كافة الأطراف واتفاق على خريطة طريق واضحة لتسريع التقدم المنشود عبر جميع موضوعات العمل المناخي، انطلاقاً من خطة عمل رئاسة COP8 التي تستند إلى أربع ركائز وهي: تسريع تحقيق انتقال منظم ومسؤول وعادل ومنطقي في قطاع الطاقة، وتطوير آليات التمويل المناخي، وحماية البشر والطبيعة وتحسين الحياة وسبل العيش، ودعم الركائز السابقة من خلال احتواء الجميع بشكل تام في منظومة عمل المؤتمر.